
P R O T O K Ó Ł  nr XII/07
z XII sesji Rady Powiatu Cieszyńskiego,

III kadencji w dniu 29 października 2007r
      

Obrady prowadził:
Przewodniczący Jan Sztwiertnia

Protokołowali:
Ewa Jesionek, Aneta Cholewa  

ROZPOCZĘCIE OBRAD
O godzinie  13.00  Przewodniczący  Rady  Jan  Sztwiertnia  otworzył  obrady XII  sesji  Rady 
Powiatu  Cieszyńskiego,  przywitał  radnych  oraz  wszystkich  przybyłych  gości.  Następnie 
stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 28 radnych. 

PRZEDSTAWIENIE  PORZĄDKU OBRAD:

Przyjęto następujący porządek obrad:

1. Otwarcie  obrad  XII  sesji  Rady Powiatu  Cieszyńskiego,  przywitanie  radnych  i  gości 
oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu Cieszyńskiego.       
4. Wystąpienia gości.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności między sesjami.
6. Sprawozdanie  Zarządu  Powiatu  z  wykonania  uchwał  Rady  i  działalności  między 

sesjami.
7. Informacja o pracach komisji Rady.
8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
9. Funkcjonowanie transportu zbiorowego na terenie powiatu.
10. Informacja o prowadzonych inwestycjach i remontach dróg.
11. Przygotowanie do zimowego utrzymania dróg.
12. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla powiatu cieszyńskiego w latach 

2004 – 2006.
13. Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla powiatu cieszyńskiego.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu powiatu.
15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej.
16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podjęcia  działań  mających  na  celu  pozyskanie 

dodatkowych środków do budżetu powiatu, które przeznaczone zostaną na dotowanie 
działalności  niepublicznego  Międzynarodowego  Schroniska  Młodzieżowego  PTSM 
Wiecha w Ustroniu.

17. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Śląskiego  w  sprawie  przekształcenia  Obwodu  Lecznictwa  Kolejowego  SPZOZ 
w Bielsku – Białej poprzez zakończenie działalności Rejonowej Przychodni Lekarskiej 
Chybie.

18. Odpowiedzi na interpelacje.    
19. Interpelacje.
20. Zapytania.



21. Wnioski.
22. Oświadczenia.
23. Informacje i komunikaty.
24. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Powiatu Cieszyńskiego.

Ad.2.
Radny  Piotr  Gruszczyk  zapytał,  dlaczego  nie  ma  w  porządku  obrad  punktu  dotyczącego 
rozpatrzenia skargi Pana Jerzego Sikory na Starostę.
Przewodniczący  odpowiedział,  iż  skarga  była  przekazana  do  rozpatrzenia  Komisji 
Rewizyjnej.  Przewodniczący  poprosił  Pana  Radnego  Marcina  Ślęka  –  Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o przedstawienie informacji na temat przekazanej skargi.
Radny Marcin Ślęk  poinformował, iż skarga będzie rozpatrywana na posiedzeniu komisji 
w dniu 5 listopada br., ponadto podkreślił, iż na komisję został zaproszony Pana Sikora oraz 
Starosta. 
Ad.3.
Do protokołu z XI sesji nie wniesiono uwag.
Ad.4.
W tym punkcie nie zabrano głosu.
Ad.5.
Sprawozdanie z działalności między sesjami złożył Przewodniczący Rady Jan Sztwiertnia.
Poinformował,  iż  w  okresie  międzysesyjnym  wykonywał  zadania  statutowe 
oraz reprezentował Radę na zewnątrz. 
Ad.6.
Radny  Piotr  Gruszczyk  poprosił  Starostę,  aby  przedstawił  informację  na  temat 
przeprowadzonych  rozmów  ze  Służbą  Zdrowia,  między  innymi  ze  strajkującymi 
pielęgniarkami, które domagają się podwyżek pensji. 
Starosta poinformował, iż od kilku tygodni prowadzi rozmowy z Dyrekcją oraz Związkami 
Zawodowymi Szpitala. Starosta zaznaczył, iż jeżeli chodzi o podwyżki dla personelu szpitala, 
to jest to kompetencja dyrektora ZZOZ, a nie Starosty.
Ad.7. 
W tym punkcie nie zabrano głosu.
Ad.8.
Przewodniczący Rady poinformował, iż wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone 
w terminie oraz, że nie stwierdzono nieprawidłowości.  
Ad.9.
Przewodniczący  Komisji  Dróg  Publicznych  i  Bezpieczeństwa  Edward  Dudkowiak, 
poinformował,  iż  komisja  zapoznała  się  z  materiałem  pn.  „Funkcjonowanie  transportu 
zbiorowego na terenie powiatu”. Podkreślił, że materiał został zaopiniowany przez komisję 
pozytywnie.
Radny  Piotr  Gruszczyk  zaznaczył,  iż  przedstawiony  materiał  jest  bardzo  szczegółowo 
opracowany.  Poprosił  Pana  Lecha  Mazura  -  Przewodniczącego  Rady  Przewoźników 
o przedstawienie informacji na temat sporu miedzy Firmami „TRANSKOM” oraz „LINEA – 
TRANS”.
Pan  Mazur  poinformował,  iż  firma  „Linea-Trans”,  stosuje  ceny  dumpingowe  oraz  nie 
przestrzega zasad prawa z tytułu opłat. Dlatego też firma „Transkom”, złożyła wniosek do 
sądu. 
Radny  Piotr  Gruszczyk  zapytał  Pana  Mazura,  jak  wygląda  współpraca  pomiędzy 
przewoźnikami. Radny zapytał  również, czy jest możliwe, aby u przewoźnika można było 
zakupić bilety na wszystkie środki transportu takie jak bus, autobus, samolot. 
Pan Przewodniczący Rady Przewoźników, odpowiadając na pytanie  dotyczące możliwości 
zakupu u  jednego  przewoźnika  biletów,  odpowiedział,  że  jest  to  technicznie  niemożliwe. 
Zaznaczył, że współpraca z przewoźnikami jest dobra.  
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Radny  Ludwik  Kuboszek  zapytał  Starostę  o  możliwości  zorganizowania  kolejowych 
przewozów regionalnych na wzór Trójmiasta. 
Starosta poprosił Pana Leszka Podżorskiego o udzielenie odpowiedzi. 
Pan Podżorski omówił aktualną sytuację w zakresie organizowani transportu zbiorowego. 
W czasie  dyskusji  weszła  na  salę  sesyjną  grupa  protestacyjna  pielęgniarek  i  położnych  
z transaprentami, domagająca się podwyżek płac. Przewodniczący Rady przerwał wypowiedź 
Pana  Podżorskiego,  a  następnie  powitał  pielęgniarki.  Przewodniczący  otrzymał  na  piśmie 
postulaty protestujących, po czym poinformował pielęgniarki, iż realizacja przedstawionych 
przez  nie  żądań -  między innymi  podwyżka płac  -  nie  znajduje  się  w kompetencji  Rady 
Powiatu.  Przewodniczący  zaznaczył,  iż  postulat  będzie  przekazany  Komisji  Zdrowia  
i Pomocy Społecznej, gdzie będzie analizowany zgodnie z przepisami i kompetencją Rady 
Powiatu.
Radny Piotr  Gruszczyk zaapelował  do  Przewodniczącego  Rady Powiatu,  aby wprowadził 
do  porządku  obrad  punkt,  w  którym  byłoby  możliwe  wysłuchanie  pielęgniarek  oraz 
Dyrektora  ZZOZ.  Ponadto  zaproponował  Przewodniczącemu,  aby  został  mediatorem. 
Przewodniczący  kategorycznie  odmówił  i  zaznaczył,  iż  mediatorami  są  osoby  do  tego 
specjalnie przeszkolone.
Następnie Przewodniczący Rady poprosił Pana Podżorskiego o kontynuowanie wypowiedzi. 
Pan  Podżorski  podsumowując  dyskusję  podkreślił,  że  współpraca  między  powiatem, 
a przewoźnikami jest zadowalająca.
Radny Janusz Król zapytał, jak rozwiązano komunikację przez Kubalonkę  na czas  remontu.
Pan Podżorski udzielił stosownych wyjaśnień.  
Ad.10.
Przewodniczący  Komisji  Dróg  Publicznych  i  Bezpieczeństwa  Edward  Dudkowiak, 
poinformował,  iż  komisja  zapoznała  się  z  materiałem  pn.  „Informacja  o  prowadzonych 
inwestycjach i remontach dróg”. Materiał został zaopiniowany przez komisję pozytywnie. 
Ad.11.
Przewodniczący  Komisji  Dróg  Publicznych  i  Bezpieczeństwa  Edward  Dudkowiak, 
poinformował,  iż  komisja  zapoznała  się  z  materiałem  pn.  „Przygotowanie  do  zimowego 
utrzymania dróg”. Materiał został zaopiniowany pozytywnie.
Radny  Piotr  Gruszczyk  zapytał,  jak  wygląda  zabezpieczenie  odśnieżania  starej  drogi  S1. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, iż drogę tę przejęły gminy. 
Starosta  poprosił  Panią  Dyrektor  Barbarę  Hyrnik  o  przekazanie  informacji  na  temat 
zimowego utrzymania drogi S1. Pani Dyrektor udzieliła odpowiedzi.  
Ad.12.
Przewodniczący Komisji Środowiska Pan Paweł Branc poinformował, iż komisja zapoznała 
się  z  materiałami  pn.  Raport  z  realizacji  Programu  Ochrony  Środowiska  dla  powiatu 
cieszyńskiego w latach 2004 – 2006. Materiał został zaopiniowany pozytywnie. 
Ad.13.
Przewodniczący Komisji Środowiska Pan Paweł Branc poinformował, iż komisja zapoznała 
się  z  materiałami  pn.  Sprawozdanie  z  realizacji  Planu Gospodarki  Odpadami dla powiatu 
cieszyńskiego. Materiał został zaopiniowany pozytywnie. 
Radny Janusz Król zapytał Naczelnika Wydziału Środowiska, p. Skałubę - Ossolińską, czy 
któraś gmina złożyła wniosek do PFOŚ  o dofinansowanie likwidacji pokryć azbestowych.
Pani Naczelnik odpowiedziała, iż wniosek złożyła prawdopodobnie Gmina Istebna.  
Radna  Beata  Macura  zwróciła  uwagę,  iż  materiał  ma  braki,  głównie  chodzi  o  Gminę 
Skoczów. 
Wicestarosta  Mieczysław  Szczurek  podkreślił,  iż  było  to  pierwsze  sprawozdanie  i  mogły 
wystąpić pewne błędy, w następnych na pewno się to nie powtórzy.  
Ad.14.
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik.
Przewodniczący Rady zapytał, czy do projektu uchwały radni mają jakieś uwagi.
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Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  radny  Cz.  Gluza  oświadczył,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Uchwałę nr XII/97/07 przyjęto jednogłośnie. 
Ad.15.
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik.
Przewodniczący Rady zapytał, czy do projektu uchwały radni mają jakieś uwagi.
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  radny  Cz.  Gluza  oświadczył,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Uchwałę nr XII/98/07 przyjęto jednogłośnie. 
Ad.16. 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik.
Przewodniczący Rady zapytał, czy do projektu uchwały radni mają jakieś uwagi.
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  radny  Cz.  Gluza  oświadczył,  że  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
Uchwałę nr XII/99/07 przyjęto jednogłośnie. 
Ad.17.
Uchwałę nr XII/100/07 przyjęto jednogłośnie.
Ad.18.
Przewodniczący Rady poinformował iż na złożone interpelacje zostały udzielone odpowiedzi. 
Radny Gabriel Broda poprosił o odczytanie odpowiedzi na swoją interpelację. 
Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź. 
W  świetle  odpowiedzi  na  interpelację  radny  zgłosił  wniosek  o  przeprowadzenie  przez 
Komisje Rewizyjną kontroli zamówień publicznych, których wysokość mieści się pomiędzy 
6 tys. euro a 14 tys. euro.
Członek  Zarządu  Powiatu  Stanisław  Kubicius  zwrócił  radnemu  uwagę  na  procedury 
obowiązujące Komisję Rewizyjną podczas przeprowadzania kontroli  oraz na tryb  zlecania 
komisji tematów kontroli przez Radę.  
Ad.19.
Radny Piotr Gruszczyk złożył interpelację w sprawie zlecania nadzorów inwestorskich przez 
powiat w kontekście ustawy antykorupcyjnej. 
Radny  Piotr  Gruszczyk  złożył  interpelację  w  sprawie  zwrotu  niesłusznie  pobranych  diet 
przez radną poprzedniej kadencji. 
Ad.20.
Radny Ludwik Kuboszek skierował pytanie do Zarządu Powiatu:

- ile  wniosków  skierował  powiat  do  Ministerstwa  Edukacji  Narodowej  w  sprawie 
przyznania nagród dla nauczycieli nie będących dyrektorami szkół ?

Radny Piotr Gruszczyk zapytał dyrektora ZZOZ o przebieg protestu pielęgniarek na terenie 
Szpitala oraz o sugestie dyrektora, co w  istniejącej sytuacji Rada Powiatu mogłaby zrobić 
w tej sprawie.
Dyrektor  ZZOZ  opisał  przebieg  negocjacji  z  protestującymi  pielęgniarkami,  a  także 
stwierdził,  że  gdyby  powiat  w  przyszłorocznym  budżecie  przejął  wydatki  szpitala 
przeznaczane na remonty, to w ten sposób uwolnione środki w ZZOZ zostałyby przeznaczone 
na podwyżki płac dla załogi. 
Radny  Gabriel  Broda  poprosił  Przewodniczącego  Rady  o  pisemną  opinię  w  sprawie 
procedowania  dotyczącego  rezygnacji  z  przewodniczenia  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy 
Społecznej radnej Grażyny Gabzdyl, a następnie wycofania tej rezygnacji.  
Ad.21.
Radny Ludwik Kuboszek złożył wnioski do Starosty:

- wnioskuję  o  uwzględnienie  w  przyszłorocznym  budżecie  powiatu  środków 
finansowych  pozwalających  na  wyposażenie  sali  sesyjnej  w  większą  liczbę 
mikrofonów,

- powtórnie wnioskuję o umieszczaniu w każdym porządku obrad sesji Rady Powiatu 
informacji o postępach w restrukturyzacji Szpitala Śląskiego w Cieszynie,
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- wnioskuję  o  ponowne  podjęcie  starań  mających  na  celu  utworzenie  na  terenie 
Cieszyna szkoły wyższej kształcącej pielęgniarki,

- wnioskuję  o  umieszczenie  informacji  w  dodatku  powiatowym  w  „Głosie  Ziemi 
Cieszyńskiej”  mówiącej,  iż  radny  Ludwik  Kuboszek  przyjmuje  strony  w  każdy 
poniedziałek od 12.00 do 13.00 w siedzibie  Starostwa Powiatowego. O wskazanie 
stosownej sali proszę Pana Starostę.   

Radny Ludwik Kuboszek skierował wnioski do Przewodniczącego Rady:
- wnioskuję o spowodowanie przeprowadzenia wizji lokalnej Komisji Bezpieczeństwa 

- i Dróg Publicznych w miejscu przejścia dla pieszych pomiędzy budynkiem Starostwa 
a tzw. „kaflokiem”, ponieważ zbyt wysokie krawężniki utrudniają ruch pieszych np. 
przejazd wózkiem  z dzieckiem.  

- wnioskuję o przyspieszenie procedur załatwiania skarg, które dotychczas są średnio 
rozpatrywane w terminie czterech miesięcy, a to o wiele za długo.  

Członek Zarządu Powiatu Jerzy Herma złożył wniosek do Przewodniczącego Rady:
- wnioskuję o wystąpienie Rady z zażaleniem do Ministerstwa Transportu w sprawie 

fatalnego stanu dworca kolejowego w Zebrzydowicach, który jest wizytówka Polski 
po przekroczeniu granicy.

Radny Gabriel Broda złożył wniosek do Komisji Kultury:
- w oparciu o tradycję dwudziestolecia międzywojennego wnioskuję, aby w miesiącu 

listopadzie z okazji święta niepodległości organizować bale niepodległości.  
Ad.22.
Wicestarosta Mieczysław Szczurek złożył oświadczenie w sprawie interpelacji radnego Piotra 
Gruszczyka  informując,  iż  przepisy  prawa  nakazują  przechowywanie  dokumentacji 
przetargów przez cztery lat od daty rozstrzygnięcia, natomiast dokumenty finansowe przez lat 
pięć. 
Radna Grażyna Gabzdyl złożyła oświadczenie informując, iż pod wpływem namów członków 
Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  wycofała  swoją  rezygnację  z  przewodniczenia 
komisji. Rezygnację wycofał także radny Józef Broda.   
Radna Gabzdyl zapytała, jakie są powody absencji radnego Marka Suchodolskiego. 
Przewodniczący odpowiedział, iż w tej sprawie zostanie wystosowane stosowne zapytanie do 
radnego. 
Przewodniczący klubu radnych PiS Janusz Król poinformował Radę, iż klub już wystąpił ze 
stosownym zapytaniem i oczekuje na odpowiedź.  
Ad.23. 
Członek Zarządu Powiatu Jerzy Herma poinformował Radę o odznaczeniu konsula Republiki 
Czeskiej w Polsce.
Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję z okresu międzysesyjnego.   

ZAKOŃCZENIE OBRAD
O  godzinie  17.00  Przewodniczący  Rady  zakończył  obrady  XI  sesji  Rady  Powiatu 
Cieszyńskiego
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